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Geachte college, geachte raad en overige aanwezigen en toehoorders,  
 

Bij het bespreken van de begroting van 2022 moeten wij als raad vooral kijken 
naar de wijze waarop het college de inbreng van de fracties op de 
voorjaarsnota heeft verwerkt. De fractie van VVD Westerveld is tevreden over 
de wijze waarop inzichtelijk is gemaakt hoe de moties en amendementen 
terugkomen in de begroting. De door ons ingebrachte motie over de 
evenementen in de dorpskernen is overgenomen door het college, er wordt 
nieuw beleid opgesteld voor het actieve grondbeleid en de tariefdifferentiatie 
voor de toeristenbelasting is doorgevoerd. Ook wordt het subsidiebeleid onder 
de loep genomen en vindt er een onderzoek plaats naar het uitbesteden van 
werkzaamheden in de openbare ruimte. Allemaal punten waar VVD Weterveld 
zich hard voor heeft gemaakt.  
 
Het bovenstaande in ogenschouw genomen, kan de VVD fractie dan ook in de 
basis niet ontevreden zijn met de opgestelde begroting voor 2022. Dat neemt 
echter niet weg dat wij nog wel enkele zaken zouden willen meegeven aan dit 
college, dat haar laatste halfjaar is ingegaan. De gemeenteraadsverkiezingen 
staan in maart 2022 op het programma. In deze begroting is weinig ambitie 
terug te vinden voor nieuw beleid. Voor een deel is dit te verklaren omdat het 
college niet over haar graf heen wil regeren. Toch zou het misschien verstandig 
zijn om vooruit te kijken en alvast bepaald afslagen te nemen. Denk 
bijvoorbeeld aan het maken van een reservering voor de kapitaallasten die 
horen bij de realisatie van een toekomstbestendige buitensportaccommodatie 
in Havelte. Nu de raad unaniem scenario 1 naar de prullenbak heeft verwezen, 
was dit wellicht een verstandige keuze geweest. Of op zijn minst een bedrag 
reserveren voor procesgeld rondom dit onderwerp.   
 
Een ander zeer belangrijk onderwerp dat de komende jaren gaat spelen is 
woningbouw. Voor onze gemeente is een lichte stijging van het inwonersaantal 
nodig voor een stabiel voorzieningenbeleid, een goede zorgstructuur en een 
samenleving in balans. Het gebrek aan ambtenaren-capaciteit bij gemeenten is 
hierbij een van de grootste knelpunten. Het lukt vooral bij de kleinere 
gemeenten zoals Westerveld niet goed om vacatures in te vullen. Op dit 
moment is er om deze reden sprake van zeer veel externe inhuur. Dit geeft de 
gemeente veel extra lasten, omdat de inhuur vele malen duurder is dan eigen 
inzet.  
 



Morgenavond wordt er door de Statenfratie van de VVD een motie ingediend 
op de PS begroting. Het voorstel is om een knelpuntenpot voor Wonen in te 
richten. Voor 2022 komt daar volgens voorstel 1 miljoen euro in. Deze pot zal 
voor een groot deel bedoeld worden voor het bij de provincie inrichten van een 
vliegende brigade. Een pool van medewerkers zoals projectleiders en RO 
specialisten. Deze kunnen tegen sterk gereduceerd tarief worden ingehuurd 
door de gemeenten. Om zo de plannen vlot te trekken opdat er snel gebouwd 
kan gaan worden. Ook landelijk wordt 10 jaar lang 100 miljoen euro 
vrijgemaakt voor het faciliteren van additionele woningbouw. Voor onze 
gemeente willen we dan ook financiële ruimte vrijmaken om gebruik te maken 
van deze pool of voor het zelf aantrekken van extra capaciteit. Hiertoe dienen 
wij het volgende AMENDEMENT in: “RUIMTE VOOR UITBREIDING CAPACITEIT 
RO”.  
 
In de afgelopen maanden heeft onze fractie meermaals aandacht gevraagd 
voor de communicatie naar inwoners en ondernemers. Ook hebben wij onlangs 
kritische vragen gesteld over de efficiency van het gemeentelijk apparaat. Dit 
naar aanleiding van de vele vragen en klachten die wij als raadslid ontvangen 
vanuit onze samenleving. Het zojuist ingediende amendement zal naar 
verwachting ook hier voor oplossingen kunnen zorgen. Wij verzoeken het 
college met klem om te onderzoeken op welke manier nu nog slepende RO 
zaken tot een oplossing kunnen komen voor maart 2022 zodat een nieuw 
college met een schone lei kan starten. Maak het verschil nu het nog kan, in de 
nadagen van deze bestuursperiode. Vanzelfsprekend verwachten wij overigens 
ook dat de toezeggingen zoals te vinden in de toezeggingenlijst worden 
ingelost voordat de nieuwe bestuursperiode ingaat.   
 
In de begroting staat een voorstel voor ‘Aanvullende dekking Onroerende 
Zaakbelasting”. Het college stelt voor om de OZB voor woningeigenaren te 
laten stijgen met 9,5%. Deze stijging heeft een extra bate van 250.000 euro tot 
gevolg. Daarnaast zullen ook de overige lasten voor inwoners gaan stijgen. De 
fractie van VVD Westerveld heeft in de afgelopen periode altijd haar best 
gedaan om de lasten voor onze inwoners zo laag mogelijk te houden. Wij 
betreuren het dat de rekening voor het niet onder controle krijgen van de 
gedecentraliseerde zorgtaken jaar na jaar terecht komt bij de inwoners van 
onze gemeente die keihard werken voor eigen huis en haard.   

Bij het opstellen van nieuw beleid moet je altijd de vraag stellen “durf je 
hiervoor te heffen”? Laat je alle woningeigenaren van deze gemeente 
meebetalen aan nieuw beleid of aan een overschrijding is dan eigenlijk de 
vraag. Met het door ons ingediende amendement wordt er extra ruimte 



gevraagd voor capaciteit op RO, wat ten goede komt aan de inwoners en 
ondernemers van deze gemeente die met nadruk meebetalen of gaan 
meebetalen aan de OZB heffingen. Wij horen graag hoe andere fracties denken 
over ons amendement. Mocht ons amendement niet worden aangenomen, 
dan zullen we in de tweede termijn een amendement indienen om de 
voorgenomen OZB stijging niet door te voeren.  

Tot slot willen wij ook kort beschouwen op de najaarsnota. Wij kunnen ons niet 
vinden in de diverse overschrijdingen die te vinden zijn in de najaarsnota. Dit 
neemt niet weg dat de kredieten, zoals weergegeven in deze nota, zullen 
moeten worden meegenomen in de begroting. Omdat wij als fractie vooral 
vooruit willen kijken, hebben wij onze inbreng van vandaag vooral toegespitst 
op de begroting voor 2022.  

 


